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INLEIDING   
 

De kerkenraad van de Protestantse Gemeente De Ark te Reeuwijk geeft in dit jaarverslag over 

2022 op hoofdlijnen een overzicht van de activiteiten en de stand van zaken in de gemeente. 

Ondanks dat veel zichtbaar is, wordt er ook ‘achter de coulissen’ een heel hoop geregeld. Het 

blijft indrukwekkend hoe ontzettend veel gemeenteleden zich inzetten! In het jaarverslag 

worden de onderwerpen in hoofdlijnen weergegeven. Voor gedetailleerder informatie kan een 

beroep worden gedaan op ons kerkblad Arkade en de verslagen van de diverse 

werkverbanden. Waar we het vorige jaar nog belemmerd werden door corona- maatregelen 

konden we het afgelopen jaar gelukkig weer veel activiteiten door laten gaan op weer 

opstarten.  

Het jaarverslag heeft als doel een antwoord te geven op vragen als: Wat deden we ook al weer 

in 2022? Welke groepen en kringen zijn er, wat wordt er gedaan en aangeboden, hoe werd 

het geld besteed? Het is een rijkdom om met elkaar een levende gemeente te mogen zijn. We 

mogen samen zoeken, geloven, er voor elkaar zijn en ons laten inspireren door Gods liefde. 

Ieders inzet draagt hieraan bij.   

Om een volledig beeld te krijgen van de gemeente wordt aangeraden om dit jaarverslag te 

lezen in combinatie met de financiële jaarstukken van de colleges van kerkrentmeesters en 

diakenen over 2022.  

Een ieder dank voor zijn/ haar inzet aan alle activiteiten en aan dit jaarverslag!  

 
KERKENRAAD 
 
Kerkenraad 
Eind 2022 bestond de kerkenraad uit 15 leden: 
predikant (voor 80%)   Ds. Murielle van Diepen 
ouderling-voorzitter   Annette Knol-de Jong 
ouderling-scriba   Marja Kwast 
ouderling, beleidsplan  Joke Timmers 
1 ouderlingen pastoraat  Loes Kamer 
1 jeugdouderling  Petra Slappendel  
3 ouderlingen-kerkrentmeester Dirk-Jan Knol, Anton Bakker, Heleen Schrier 
6 diakenen Truus Bakker, Jan Peek, Ditty Peek, Sander Kwakernaak, 

Annelies van den Heuvel, Esther de Ruiter 
 
 
Op 6 februari 2022 vond een verkiezing van ambtsdragers plaats vanwege de ontstane 
vacatures. Verkozen werden Annelies van den Heuvel als diaken en Marja Kwast als 
ouderling-scriba, bevestigd op 20 februari 2022.  
Ouderling-kerkrentmeester Heleen Schrier werd verkozen op 23 oktober 2022 en bevestigd 
op 4 december 2022.  
 
Op 20 februari 2022 namen we afscheid van diaken Tineke Lavies, ouderling pastoraat Greet 
Bakker en jeugdouderling Esther Eijkelboom. Op 13 november nam ouderling-vicevoorzitter 
Jan Boonstra afscheid.  
 
Eind 2022 zijn er twee oud-ambtsdragers, Peter Verheij en Jan Boonstra, die dienst doen als 
ouderlingen van dienst. 
 
 



Corona 
Evenals in 2020 en in 2021 heeft onze gemeente met betrekking tot te nemen maatregelen 
steeds de richtlijnen van de landelijke PKN en het CIO (interkerkelijk Contact In 
Overheidszaken) gevolgd. Daarvan is steeds melding gemaakt in de Arkade en in de 
rondzendmail/zondagsbrief.  
 

In de persconferentie van 15 februari 2022 maakte het kabinet bekend dat per 25 februari 2022 

de beperkende maatregelen zouden worden opgeheven. De bekende basismaatregelen 

bleven van kracht. 

In de praktijk betekende dat, dat we met ingang van de dienst van 27 februari de 

versoepelingen hebben kunnen toepassen, met uitzondering van  de viering van het Heilig 

Avondmaal. De Corona-aanpak bleef geheel 2022 gehandhaafd.  

Koffiedrinken in de kerkzaal werd gelukkig weer mogelijk. Mondkapjes en handgel waren 

steeds beschikbaar bij de ingang.  

Na opheffing van de maatregelen is gekozen voor een “nieuwe” opstelling van de stoelen in 

de kerkzaal. Voor de Coronacrisis hadden we  in de kuil 10 rijen stoelen met 1 gangpad, er is 

nu gekozen voor 7 rijen met 2 gangpaden. Met dus beduidend meer ruimte tussen de rijen. 

Tevens zijn de setjes stoelen aan de hoge zijde straatkant blijven staan. Dat geeft meer 

mogelijkheden voor kerkgangers die toch graag alleen willen zitten.      

 

Van de predikant 

Zoals iedereen in dit jaarverslag schrijft, heeft Corona in 2022 veel invloed gehad. Ook voor 

de diensten. We hebben de lofzang gaande gehouden, soms vanuit onze huizen. En we 

hebben elkaar vastgehouden.  

Langzamerhand werd er weer meer mogelijk. Aan het begin van het jaar hadden we nog 

diensten zonder kerkgangers, maar al snel kwamen er de eerste versoepelingen. Dat 

betekende dat er weer meer mensen naar de diensten konden komen. Uiteindelijk golden er 

geen beperkingen meer voor het aantal kerkgangers. De 1,5 meter afstand-regel konden we 

loslaten. Wel hielden we het hele jaar vast aan ‘kleine’ maatregelen: we schudden geen 

handen, de collecte was digitaal, de Maaltijd van de Heer vierden we niet in de kring, maar 

lopend. Het is de vraag of deze aanpassingen blijvend zijn. Waarschijnlijk heeft corona een 

blijvende verandering gebracht in één aspect van de manier waarop we Avondmaal vieren met 

elkaar: het is niet meer voor te stellen dat we allemaal uit één beker zullen drinken. We hebben 

glaasjes aangeschaft waaruit ieder afzonderlijk drinkt. Daarmee gaat liturgisch gezien iets 

verloren, maar de voordelen zijn duidelijk. En de kern van de Maaltijd van de Heer blijft 

dezelfde: het vieren van onze gemeenschap met God en met elkaar.  

Veel kerkleden hebben hun weg weer terug gevonden naar de zondagse diensten. Het was 

best spannend of het gemak van thuiskijken betekende dat mensen minder betrokken zouden 

raken. We zien gemiddeld iets minder kerkgangers, maar van verminderde betrokkenheid lijkt 

vooralsnog niet echt sprake.  

Hieronder noem ik bijzondere momenten in het kerkelijke leven van 2022: 

Op 16 januari hebben we een oecumenische viering in de Petrus en Pauluskerk in Reeuwijk-

Dorp gehad, in het kader van de Week van Gebed, met pastor Kuipers.  

6 februari zouden we de (uitgestelde) scholendienst houden, maar die is wederom uitgesteld, 

gelet op de coronabeperkingen. Op 20 februari hebben we afscheid genomen van Tineke 

Lavies als diaken, Esther Eijkelboom als jeugdouderling en Greet Bakker als pastoraal 



ouderling. Annelies van den Heuvel is bevestigd als diaken en Marja Kwast als 

ouderling/scriba. Het was een feestelijke dienst.  

Op 2 maart begon de Veertigdagentijd. Het thema was: Alles komt goed?! In de diensten 

zagen we het licht van Pasen al een beetje schijnen. Er was ook weer een gemeenteproject 

in de Veertigdagentijd. Wekelijks postte ik een vlog op de website en via een speciale 

Veertigdagentijdapp-groep. De deelnemers aan de appgroep konden onderling uitwisselen 

wat de lezingen en de opdrachten hen brachten. Op woensdag 9 maart hebben we in 

lentesferen Bidden bij de boer kunnen houden op de biologische boerderij van Jan en Leny 

van Leeuwen. En op 27 maart heeft Micha van den Dool de kinderzegen ontvangen. Er 

waren veel vrienden en familie van Carolien en Ewout in de dienst, met hun kinderen. 

10 april was een feestelijke viering. We stonden stil bij het 50-jarig bestaan van De Ark. De 

dienst was verplaatst naar de middag, zodat zoveel mogelijk oud-predikanten erbij konden 

zijn. Het was het sluitstuk van een weekend vol feestelijkheden. Wendy Barten verleende 

muzikale medewerking aan de dienst. Na afloop mocht ik een bordje onthullen bij de 

buitendeur over de geschiedenis van De Ark. Aansluitend volgde de Stille Week, met vespers 

op de eerste drie dagen (voorbereid door Kees van der Does, Loes Kamer en Edith van 

Grondelle) en vieringen op Witte Donderdag, Goede Vrijdag en Stille Zaterdag (voorbereid 

samen met Ineke Groenendijk en Carolien van den Dool). De laatste, samen met Pasen, 

hadden als thema: Dienst aan de vrede. 

Op 22 mei werd Naomi Vote gedoopt, die samen met haar ouders Christine Bakker en Rob 

Vote in Londen woont. Naomi is de kleindochter van onze gemeenteleden Arie en Greet 

Bakker. In Engeland hebben zij zich nog niet aangesloten bij een kerk. Omringd door 

Nederlandse en Engelse familie en gemeenteleden heeft Naomi de bevestiging meegekregen 

dat zij kind van God genoemd mag worden. 

Op 26 juni hebben we een jongerendienst gehouden over het thema: een brief aan God. Een 

aantal jongeren had daadwerkelijk een brief geschreven aan God. Met vragen, en ook met 

dankbaarheid. De jongeren namen deel aan de viering, met een lezing, een kwis, en door 

briefjes uit te delen met adressen van gemeenteleden die we in de zomer een kaartje kunnen 

sturen. Alle adressen zijn verdeeld en in de zomer zijn veel gemeenteleden heel blij verrast!  

De dienst van 3 juli was voorbereid samen met één van de groepen Samen op Zoek. Het 

thema was: de Heilige Geest. Een aantal gemeenteleden deelde iets over hoe ze God/de 

Geest hebben ervaren in hun leven.  

Na de zomer hadden we op 18 september in de kerk onze startdienst, in een startweekend 

met leuke activiteiten rond het nieuwe jaarthema: Aan tafel! Op 25 september was er een 

oecumenische viering in De Ark, in het kader van de Vredesweek,  waarin ik samen voorging 

met pastor Schuurmans. De cantorij zong delen van The Armed Man, van Carl Jenkins. 

9 oktober stond de dienst in het teken van gerechtigheid, een thema dat is aangedragen door 

Micha Nederland. We gingen onder meer met elkaar in gesprek over de vraag hoe we omgaan 

met het schuldige systeem waarin we zitten.  

Op 6 november stonden we stil bij de gemeenteleden die ons zijn ontvallen. We staken 

kaarsen aan voor Huib Kroeze, Jennie Eijkelboom-Swagerman, Leen Hoogerbrugge, Henk 

Passchier, Leen van Wensveen, Camy Verweij-Bos, Rie de Koning-Pluister, Bep Smorenburg-

Rijke, Adrie de Gooijer-Van Eijk, Wil Teletepta-Teekens en Wil van Heerde-Doldersum. Die 

avond was er een bijzonder gedachtenisconcert, waarin de cantorij onder leiding van Nico 

Hovius en begeleid door hoboïst David Harris de speciaal door Nico geschreven 

gedachteniscantate uitvoerde. 



Op 13 november namen we in de dienst afscheid van ouderling Jan Boonstra, die de 

kerkenraad ruim 20 jaar heeft gediend. Veel gemeenteleden hebben hun waardering geuit in 

de vorm van een geldelijke bijdrage en/of een andere attentie. 

Op 4 december werd een nieuwe ouderling-kerkrentmeester bevestigd: Heleen Schrier.  

We besloten het jaar met twee Kerstvieringen: de Kerstnachtdienst, met muzikale 

medewerking van Wendy Barten en Arjan de Kwant (fluit), en Mieke Verduijn-Glasbergen 

(piano). En de Kerstgezinsdienst, waarop we met een grote groep kinderen in de 

basisschoolleeftijd op reis gingen door de kerk naar het Licht van Kerst.  

We hebben zes maal de Maaltijd van de Heer met elkaar gevierd: op 2 januari, 13 maart, 1 

mei, 3 juli, 28 augustus en 13 november. Drie keer ondersteunde de cantorij met een gezongen 

Tafelgebed. 

In 2022 waren er naast vreugdevolle momenten ook verdrietige momenten. Uit de lijst van 

namen voor 6 november blijkt dat we ook afscheid hebben moeten nemen van een aantal 

gemeenteleden. Een deel van de afscheidsdiensten waren in De Ark, andere op een andere 

locatie.    

Naast deze diensten hebben we ook nog twee Taizévieringen gehouden, op 13 maart en op 

13 november, voorbereid door drie gemeenteleden en muzikaal begeleid door drie musici.  

In de Reehorst waren 9 vieringen, waarvan vier geleid door gemeenteleden en vijf door mij 

(inclusief een avondmaalsviering). 

En tot slot noem ik nog een bijzondere viering op een kampeerterrein: op 15 mei tijdens het 

kampeerweekend met een groep uit de gemeente hebben we een viering gehad, met onder 

andere een gesprek in groepjes over een verhaal van de Amerikaanse Lutherse predikant 

Nadia Bolz-Weber. 

Ds. Murielle van Diepen 

 
Gemeenteavonden 
Op 20 april 2022 was er een gemeenteavond over o.a. de jaarrekeningen van de beide 
colleges, de vitale toekomst van onze gemeente en een presentatie over Groene kerken. 
 
Vitale toekomst van onze gemeente 
Als gemeente zijn we gedurende de afgelopen twee jaar met elkaar in gesprek over de vitale 
toekomst van onze gemeente.  
  
In het jaarverslag van 2021 werd aangekondigd dat Jonneke Klomp samen met 
kerkenraadsleden en/of de predikant alle geledingen in de gemeente zou gaan bezoeken. 
Deze bezoeken hebben plaatsgevonden tussen 23 februari en 24 augustus. Enkele cijfers bij 
deze gesprekken: 
  

• 153 mensen zijn uitgenodigd voor een gesprek 

• 93 verschillende mensen zijn gekomen naar één of meerdere gesprekken 

• 22 mensen hebben 2x deelgenomen aan een gesprek  

• 7 mensen hebben 3x deelgenomen aan een gesprek 
(Dit betreft gemeenteleden die actief zijn in verschillende groepen). 
  
Van alle gesprekken is een uitgebreid gespreksverslag opgesteld, dat met de kerkenraad 
gedeeld is.  
  



Tijdens de gemeenteavond op 20 april en de Startzondag op 18 september is uitgebreid van 
gedachten gewisseld met als doel zoveel mogelijk gemeenteleden actief deelgenoot te maken 
van het proces zodat de gekozen ontwikkelrichting voor onze gemeente uiteindelijk op 
draagvlak zouden kunnen rekenen.  
  
Daarnaast is de gemeente tussentijds ‘bijgepraat’ over het ontwikkelproces via Arkade, de 
digitale zondagsbrief en twee speciale nieuwsbrieven (september 2022 en februari 2023). 
  
De kerkenraad heeft op basis van de genomen stappen in het proces en de reactie van de 
gemeenteleden de volgende drie ontwikkelrichtingen benoemd voor de toekomst: 

• Verbinden en ontmoeten door generaties -> “Binnen” 

• Voeren van geloofsgesprekken -> “Boven” 

• Verbinden naar buiten -> “Buiten” 
Het nadenken over de organisatie is hierbij een randvoorwaarde. 
  
Deze drie ontwikkelrichtingen en de randvoorwaarde vormen de leidraad voor de ontwikkeling 
van De Ark in de komende jaren. Zij vormen de basis voor een nieuw beleidsplan dat de 
kerkenraad voor de zomer 2023 aan de gemeente hoopt te presenteren. 
  
De Ark 50 jaar 
In het laatste kwartaal van 2020 kwam vanuit de kerkenraad het verzoek aandacht te besteden 
aan het feit dat kerkgebouw De Ark op 15 april 1972 officieel in gebruik werd genomen door 
de Gereformeerde Kerk van Reeuwijk en de RK Parochie De Verlosser. 
Twee personen werden aangewezen om een ‘feestcommissie’ in het leven te roepen. Na een 
oproep van de kansel boden zich spontaan enkele gemeenteleden aan om mee te denken 
over de viering van 50 Jaar Ark. De eerste bijeenkomst was op 6 november 2021. 
Verschillende ideeën werden gespuid, en hiermee kon worden verder gegaan. Uiteindelijk is 
deze commissie, bestaande uit Jan Boonstra, voorzitter, Erna Eigeman, verslaglegging, Dick 
van Elk, Hetty van Hoften, Annie Hoonhout, Carolien Meeuse en Hans Rootert, acht keer bij 
elkaar geweest. Van ideeën naar een vastomlijnde viering in het weekeinde van 9 en 10 april.  

In de lokale pers werd aandacht gegeven aan het feit dat De Ark 50 jaar daarvoor in gebruik 
was genomen, o.a. met een interview met Jan Boonstra en Erna Eigeman in de Kijk op 
Bodegraven-Reeuwijk. 

Erna Eigeman stelde, in samenwerking met enkele gemeenteleden, een herdenkingsboekje 
samen, met foto’s van toen en nu, met interviews met leden van de toenmalige 
bouwcommissie, met gemeenteleden, jeugd en predikanten en een korte geschiedenis 
waaróm er samen met de RK Parochie werd gebouwd. En met een overzicht van de renovatie 
die eindelijk kon beginnen na een lange periode (2004 – 2016) waarin er weinig schot zat in 
het kunnen aankopen van het katholieke deel van De Ark.    

Om de oudere gemeenteleden bij 50 jaar De Ark niet te vergeten werd op maandagmiddag 4 
april deze groep uitgenodigd, na een lange (corona-)periode waarin er geen ouderenmiddagen 
konden worden georganiseerd. Hans Rootert presenteerde aan de hand van teruggevonden 
dia’s hoe de bouw verliep en wat daarna aan de orde kwam bij de renovatie van De Ark. Aan 
het eind van de middag kregen de aanwezigen het herdenkingsboekje als eersten uitgereikt. 

De activiteiten kregen vorm in een ‘open huis’ in De Ark, waar diverse instanties die een relatie 
hebben met De Ark, zich konden presenteren. Dit varieerde van initiatieven die door 
gemeenteleden worden ondersteund en waarvoor regelmatig in  de kerk wordt gecollecteerd, 
tot verenigingen die jaren geleden vanuit onze gemeente werden opgericht. De kerk was 
prachtig versierd, met ballonnen en vlaggen, gemaakt door de kinderen van de jeugdclub. En 
niet alleen eigen gemeenteleden kwamen kijken, ook anderen hadden belangstelling. Een 
wensboom stond bij de ingang, voor de jeugd waren er enkele spelletjes en een speurtocht in 
het gebouw. De basisscholen in Reeuwijk waren eerder uitgenodigd om mee te doen met de 



wedstrijd ‘Heel Reeuwijk bakt’. Dat leverde een aantal prachtige baksels op, die later in de 
middag door de bezoekers konden worden genuttigd met een kopje koffie of thee. 

Alle oud-predikanten van onze gemeente waren uitgenodigd de feestelijke viering op 
zondagmiddag 10 april bij te wonen. Drie van hen gaven daaraan gehoor. De overige 
predikanten kregen later het herdenkingsboekje thuisgestuurd. Ook de andere 
geloofsgemeenschappen in Reeuwijk waren aanwezig bij deze viering. 

Na de dienst werd een bordje bij de ingang onthuld door onze predikant, met daarop informatie 
over het kerkgebouw én een QR-code waarachter wat extra informatie is te vinden over De 
Ark. 

De viering van 50 jaar Ark werd ook  landelijk opgepikt door de beheerder van de site 
‘gereformeerdeKerken.info > Reeuwijk’. Op die site staat een uitgebreid verslag en dat is nog 
steeds terug te vinden. 

 

COLLEGE VAN DIAKENEN 

Het bestuur 

In 2022 bestond het team eerst uit vijf diakenen: Truus Bakker(voorzitter),Jan Peek 
(secretaris),Sander Kwakernaak (penningmeester) Ditty Peek (diaken) Esther de Ruiter 
(diaken). In februari is Annelies van den Heuvel erbij gekomen in de plaats van Tineke Lavies. 
De diaconie vergaderde in 2022 8 keer.  
 
Een gedeelte van het jaar was er nog een lockdown door corona.  De “nieuwjaarsreceptie “is 
in verband met de nog heersende corona maatregelen niet doorgegaan. 
Door de inval van Rusland in Oekraïne in februari is er een honderdtal Oekraïners in Reeuwijk 
opgevangen in een leegstaand kantoorpand bij de afslag. Truus heeft zich opgegeven als 
contactpersoon en heeft op de Goudse Waarden 2 maanden 2 dagen per week “les“ gegeven 
aan de Oekraïense kinderen en na de zomervakantie in het kledingwinkeltje meegeholpen. 
Ook Annelies heeft in het winkeltje gewerkt. Truus heeft het lesgeven niet vanuit de diaconie 
gedaan maar op persoonlijk titel. Ze heeft er wel wat over geschreven in de Arkade. 
 
Op woensdag 9 maart was er, vanwege biddag, bidden bij de boer. De locatie was de 
biologische boerderij Van Leeuwen op de Oud Reeuwijkse weg in Reeuwijk. Met elkaar 
hebben we, in de stal tussen de koeien, gezongen en geluisterd naar een overdenking van 
Ds. Muriëlle en heeft Fam. Van Leeuwen ons het een en ander verteld over het biologisch boer 
zijn. Als afsluiting waren er balletjes gehakt van vlees van Fam. Van Leeuwen en blokjes kaas 
van de lokale boerderij van Fam. Olieman. 
 
In april bestond De Ark 50 jaar! Vanuit de organisatiecommissie is de vraag gekomen of de 
diaconie na de zondagsdienst koffie en een hapje en dranken kon regelen. We hebben hierbij 
ook jongeren betrokken. 
 
Op 22 april was er een groot diner in De Ark voor het jaardoel “Inloophuis Domino”.                   
De medewerkers van Domino hebben heerlijk voor de gemeenteleden gekookt. De 
opbrengst was € 1600.- voor Domino. 
 
Op de gemeenteavond van 20 april heeft Truus een presentatie gegeven over de Groene Kerk. 
Voorbereid door Ditty en Truus. Door ziekte van Ditty heeft Truus de presentatie alleen 
gedaan. 
  
In de Veertig dagentijd deden we mee met de actie “schrijven voor gevangenen”.                                                 
We hebben 100 kaarten besteld. Na de dienst konden de gemeenteleden een kaart invullen 
met een tekst voor de gevangenen. De diaconie heeft de kaarten verstuurd. 



Met hulp van enkele gemeenteleden, verzorgde de diaconie een sobere maaltijd bij de Vespers 
in de Stille Week: soep, brood en fruit. Afgelopen jaar is dit één keer gedaan. Andere jaren 
was dat meer. Na corona was met een voorzichtige start begonnen.   
De vrijwillige bijdrage was voor Epafras, een stichting die gevangenen ondersteunt. 
  
In mei is Avondmaal gevierd in de Reehaven. 
 
Op zondagmiddag 3 juli hebben we een gezellige middag georganiseerd voor alle vrijwilligers 
in de kerk. 
 
Het gehele jaar hebben we de avondmaalsvieringen aangepast. Niet in de kring staan, maar 
met afstand naar het podium lopen waar ieder gemeentelid een stukje brood en een glaasje 
wijn meeneemt.  
Ook het collecteren met de zakken hebben we het hele jaar nog niet gedaan in verband met 
besmettingsgevaar. We hebben dit opgelost door twee boxen bij de uitgang te zetten.                          
Om de collectes toch wat meer aandacht te geven hebben we in de kerkdienst meer 
voorlichting gegeven over de collectes.  
In de diaconie is besproken dat we niet voor medische doelen collecteren.                                       
Ons doel is barmhartigheid (goed doen voor mensen die hulp nodig hebben), gerechtigdheid 
(opkomen voor rechten van mensen) en het rentmeesterschap van de aarde (een leefbare een 
duurzame aarde). 
50% van de diaconale VVB gaat naar het jaardoel. In juli hebben we het jaardoel Domino 
afgesloten, wat later omdat we in de coronatijd minder activiteiten konden doen.                                                                                                                                                                                                               
We hebben een cheque aangeboden met het mooie bedrag van € 9.600,-.                          
Als nieuwe jaardoel hebben we gekozen voor een Kerk in Actie project “Kinderen in de Knel”. 
Het is een project voor jonge kinderen in Colombia die al heel vroeg moeten werken.                             
Om te voorkomen dat ze in criminele handen vallen worden er ‘s middags allerlei activiteiten 
georganiseerd. 
 
Bij het startweekend in september hebben we zaterdags verschillende maaltijden gemaakt met 
de gemeenteleden die we op zondags na die dienst hebben gegeten met elkaar. Het was een 
geslaagd evenement. 
                 
In oktober was er dit jaar eindelijk weer een kledingactie voor Dorcas. En dat was ook 
afgelopen jaar weer een groot succes onder leiding van Tineke Kwakernaak. 
Op woensdag 2 november was het Dankdag. Als diaconie wilde voor Dankdag ook wat 
organiseren voor de Voedselbank. In de kerk was een mooie stellage gebouwd met dozen 
waar gemeenteleden wat langere houdbare verse producten in konden doen. Het leverde een 
enorm hoeveelheid producten op. 
 
In de Arkade een aantal malen gemeld dat als mensen hun energierekening niet kunnen 
betalen zij een beroep kunnen doen op de diaconie. 
 
Op 31 oktober was er een Fair Trade-avond over het klimaat met een prachtige film over 
jongeren over de hele wereld die zich inzetten voor een betere wereld. Helaas was er weinig 
animo. We hebben wel het predicaat Groene Kerk gekregen en het bordje hangt bij de 
voordeur. 
 
Op Kerstavond deze keer weer chocolademelk en glühwein geschonken bij de ingang met 
hulp van Berend Kees van Loo.  
De ouderen in onze gemeente (80+) hebben ook dit jaar weer een presentje ontvangen van 
de diaconie, een potje met een kerstplantje en een mooie kaart die bij circa 80 ouderen door 
de contactpersonen is rondgebracht.  
 



 
Hulp aan anderen en andere activiteiten 
De twee kledingboxen voor de Non foodbank die op het terrein van de kerk staan, lopen goed.  
Op dinsdag en zaterdag worden ze geleegd. 
 
In samenwerking met de RK Geloofsgemeenschap De Goede Herder werkt een aantal 
gemeenteleden mee aan de lokale Voedselbank op zaterdagmiddagen vanuit De Ark. 
Bij de Coöp en bij bakker Ko van Dalen wordt zaterdag overgebleven voedsel en brood 
opgehaald en verdeeld over circa 16 cliënten die hier gebruik van maken. Met Pasen is er een 
extra actie georganiseerd bij de Coöp. De opbrengst bedroeg maar liefst11 bananendozen. 
 
Voor de Kerst werd op de twee zondagen ervoor een inzameling gehouden voor extra artikelen 
t.b.v. de Voedselbank Gouda. Ook hebben we De Ark op zaterdag 10 december opengezet 
voor alle inwoners van Reeuwijk om spullen te brengen voor onze Voedselbank.                                        
Bij de Coöp konden mensen spullen kopen en inleveren voor de Voedselbank Gouda. 

In de Kijk op Reeuwijk heeft een artikel hierover gestaan en zijn er zeker 20 mensen geweest 
die spullen hebben gebracht, naast eigen gemeenteleden. Mooi dat De Ark hierin een rol heeft 
kunnen vervullen. 

Een gemeentelid helpt bij de opvang van de AMVS (alleenstaande minderjarige 
Vreemdelingen) in Bodegraven. De vluchtelingen komen aan met alleen een tasje kleren. In 
de kerk is er voor hen gecollecteerd en is kleding ingezameld.  

In december heeft de diaconie een 18 ‘vakantietassen’ gevuld met allerlei kadootjes voor de                         
kinderen van de Voedselbank.  

In de hal bij de hoofdingang en bij de zij-ingang staan twee kleine groene boxen voor het 
inleveren van oude mobieltjes en inktcassettes. Als ze vol zijn, worden ze ingeleverd in Utrecht 
bij het kantoorgebouw van Kerk in Aktie en hiermee worden de projecten van Kerk in Actie 
gesteund. 

Bloemendienst  
Truus Faber is gestopt met de bloemendienst na jarenlang actief geweest te zijn.                      
Meeke Rietberg is er bijgekomen en Ank Poot.   
Elke zaterdag worden er door één of twee van de 11 dames van de bloemendienst bloemen 
gekocht en in de kerk gezet. Na de dienst worden deze naar een zieke of oudere gebracht.        
De kosten worden betaald door de diaconie, evenals de bloemen attenties die de 
contactpersonen van de wijken naar zieken of ouderen brengen. 
Tijdens de diaconievergadering bespreken we ook naar welke gemeenteleden we een kaart 
sturen ter bemoediging. 
 
Collecten en giften 
In september hebben we naar het collecterooster voor 2023 gekeken. De A-doelen waar een 
gemeentelid aan verbonden is, blijven hetzelfde. De A-doelen krijgen tweemaal per jaar een 
collecte met een toelichting in de dienst door het desbetreffende gemeentelid (1of 2 keer per 
jaar). De B-doelen krijgen 1 x per jaar een collecte met alleen een korte toelichting door de 
diaken. 
Dit zijn veelal wat grotere doelen van  meer bekende organisaties, zoals Amnesty International, 
Artsen zonder Grenzen, Open Doors, en Tear, maar ook kleinere doelen zoals Exodus, en het 
Nederlands Bijbelgenootschap. Daarnaast hebben wij ook een lijst met C-doelen, die in 
aanmerking komen voor een gift vanuit Algemene Diaconale Doelen. 
Het collecterooster wordt in de Kerkenraadvergadering doorgenomen en daarna definitief 
vastgesteld.  
 
Via de collectes en giften hebben we in totaal circa € 28.000, - opgehaald voor de A- en B- 
doelen. Voor de diaconie en voor de kerk is circa € 11.000,- opgehaald. 



De Vaste Vrijwillige Bijdrage voor de diaconie was in 2022 € 5.500,-.  
Hiermee ondersteunen we onze eigen uitgaven, het jaardoel en Kerk in Actie. 
 
Landelijke Diaconale Dag voor diakenen 
De landelijke diaconale dag half november 2022 was dit jaar in Gouda. Ditty en Annelies zijn 
erheen geweest.  
 
We kijken terug op een jaar waarin we prettig met elkaar samengewerkt hebben.  

Namens de diaconie,  
Truus Bakker-Amelink  
                                                                                             
 

PASTORAAT 

Het pastoraat staat onder leiding van predikant Murielle van Diepen en de pastorale ouderling 
Loes Kamer. 
Hierbij het verslag van de activiteiten die in 2022 hebben plaats gevonden op het gebied van 
het pastoraat binnen onze gemeente. 

Welkom nieuwe leden 

Er zijn tenminste tweeëntwintig nieuwe adressen/pastorale eenheden bezocht. Acht adressen 
werden toegevoegd aan onze ledenadministratie. Twee gezinnen lieten zich in-/overschrijven, 
alsook twee gezinsleden van een gemeentelid. 
De procedure is als volgt:  
Als eerste krijgt de welkomstcommissie van ledenadministrateur Erna Eigeman een melding 
van een nieuw adres. Na een paar weken gaat de welkomstouderling daar langs met een 
Arkade, een welkomstfolder en een formulier waarop aangegeven kan worden of men bij De 
Ark, de hervormde gemeenten van Reeuwijk-Brug of Sluipwijk ingeschreven wil worden of dat 
de voorkeur is om in de vorige gemeente ingeschreven te willen blijven. Na een of twee weken 
komt de welkomstouderling terug om het ingevulde formulier weer op te halen en eventuele 
vragen te beantwoorden. De welkomstcommissie zorgt ervoor dat het ingevulde formulier door 
de ledenadministrateur wordt afgehandeld. Wanneer blijkt dat men bij De Ark ingeschreven wil 
worden, wordt een kleine attentie aangeboden, met daaraan het kaartje van De Ark en een 
woord van welkom. Het nieuwe lid (of leden) wordt door de ledenadministrateur ingeschreven 
in het ledenbestand van De Ark, zij zorgt voor vermelding in Arkade en informeert de predikant, 
de pastorale ouderling alsmede de contactpersoon van de wijk waaronder de nieuwe pastorale 
eenheid valt. 
Uit deze werkwijze valt af te leiden dat nieuwe gemeenteleden tenminste twee keer door de 
Welkomstcommissie bezocht zijn. Het komt soms voor dat om allerlei redenen op een eerste 
bezoek aan het nieuwe adres geen vervolg komt. Deze adressen blijven open staan, hetgeen 
het werk van de welkomstcommissie en de ledenadministratie frustreert, omdat hiermee ook 
de procedure niet afgehandeld kan worden. Vergeleken met voorgaande jaren zat hier in 2022 
wel verbetering in, het jaar werd afgesloten met één openstaand adres. Hopelijk zet deze 
tendens door. 
 
Contactpersonen 

Pastoraat is het is omzien naar elkaar in de naam van Christus. Het is de hulp die we elkaar 
bieden om de weg met God te gaan, in alle omstandigheden van het leven. Het is een kracht 
van De Ark dat we dat als gemeenteleden doen: er is een grote onderlinge betrokkenheid. 
Bovendien hebben we een waardevol netwerk van contactpersonen die namens de kerk 
contact onderhouden met gemeenteleden over hun wel en wee.  



De vacante wijk B2 werd overgenomen door Wim van Duuren. Per 1 juni kwam wijk C1 van 
Loes Kamer vacant. Deze werd overgenomen door Ellie van Duuren. Wijk E1, de adressen 
buiten Bodegraven-Reeuwijk, werd bediend door Linda Roozendaal en Annelies van den 
Heuvel gezamenlijk. Deze wijk werd aanvankelijk gedeeltelijk en later in z’n geheel 
overgenomen door Conny Hofman, die eerder in het jaar al wijk C3, de adressen buiten de 
kern Reeuwijk-Brug en Boskoop/Waddinxveen overnam van Truus Visser. Ook Truus Faber 
(wijk F1) heeft moeten besluiten haar taak als contactpersoon neer te leggen. De twee 
adressen zijn overgenomen door Ineke de Pater en toegevoegd aan wijk F5. Wijk F1 is 
daardoor (tijdelijk) niet actueel. Gerda van der Wal heeft in het laatste deel van het jaar naast 
haar eigen wijk F3 wijk F6 van Hanny Langbroek (tijdelijk) waargenomen en is voortaan ook 
contactpersoon voor onze gemeenteleden die in De Herbergier wonen, deze adressen zijn 
hiermee dus aan wijk F3 toegevoegd. 
Het aantal wijken is met vijfentwintig stabiel gebleven ten opzichte van 2021, met dien 
verstande dat wijk F1 tijdelijk geen adressen bevat en ook geen contactpersoon meer heeft en 
dus alleen op papier bestaat. Het aantal contactpersonen was eind 2022 in verband met het 
overlijden van Pam Hoonhout, het vertrek van vier andere en de komst van twee nieuwe 
contactpersonen teruggelopen naar tweeëntwintig. Doordat er geen gedeelde wijken meer zijn 
en er twee keer twee wijken met dezelfde CP zijn (A2/F5 en C3/E1), worden toch alle 24 
actuele wijken door een contactpersoon bediend. 
 
Contactpersonenavonden 
 
Begin 2022 en wel op 23 februari, lieten de corona-maatregelen weer toe om een 
contactpersonenavond te houden op een  manier die voor iedere deelnemer veilig was en als 
prettig werd ervaren. Later in dat jaar, op 29 september werd nogmaals een 
contactpersonenavond georganiseerd. Een te organiseren CP avond op 8 juni werd afgelast 
wegens te weinig belangstelling, een aantal mensen bleek reeds met vakantie te zijn. 
De contactpersonenavond van 23 februari had als thema ‘Wat betekent het 
contactpersonenwerk voor jou?’ en had ten doel elkaar beter leren kennen, de nieuwe 
contactpersonen en het pastorale team voor te stellen en de essentie van het 
contactpersonenwerk en het pastoraat te verkennen. Tevens werd afscheid genomen van de 
contactpersonen Hennie de Hoog en Truus Visser en werd Connie Hofman als nieuwe 
contactpersoon geïntroduceerd. 
De avond werd begeleid en voorbereid door Loes Kamer en Jonneke Klomp, met 
ondersteuning van Murielle van Diepen. Er waren, naast de begeleiders en Murielle van 
Diepen zeventien actieve contactpersonen aanwezig. 
De contactpersonen vonden het na twee jaren in lockdown ontzettend gezellig om elkaar weer 
te zien. Even moest er een drempel overgegaan worden om mee te gaan in de werkvormen, 
daarna was iedereen echt in gesprek met elkaar. Er werd geluisterd naar elkaar en gedeeld 
met elkaar. De energie om met elkaar vorm te geven aan het pastoraat was voelbaar. Eén 
contactpersoon meldde zich af na het zien van het programma, omdat ze het onderwerp te 
zwaar vond. 
De contactpersonenavond van 29 september had als onderwerp het actualiseren van de 
‘Richtlijnen voor de Contactpersonen’ en had ten doel een aantal voorstellen tot wijziging voor 
te leggen aan de contactpersonen voordat deze definitief in werking zouden treden om hen 
zodoende meer te laten participeren in het contactpersonenwerk. 
De avond werd voorbereid door Loes Kamer en Murielle van Diepen en geleid door Loes 
Kamer. Op deze avond waren negen van de op dat moment vierentwintig contactpersonen 
met kennisgeving/reden afwezig. De aanwezige contactpersonen hebben in groepjes over de 
voorstellen levendig gediscussieerd en de slotconclusie was dat de Richtlijnen slechts op 
enkele punten gewijzigd behoefden te worden.  
 
 
 
 



Pastoraal Team (PT) 
 
In de eerste helft van 2022 heeft Truus Bakker zich teruggetrokken en Riet Boef zich 
aangesloten bij het PT, evenals in september Tineke Lavies. Daarmee is eind 2022 de 
samenstelling van het pastorale team als volgt: 
Pastorale ouderling Loes Kamer (voorzitter), predikant Murielle van Diepen, Greet Bakker en 
Jeanette van Galen (beiden welkomstcommissie), leden Riet Boef en Tineke Lavies, Jonneke 
Klomp (notulen). 
Het PT is in 2022 zeven keer bijeen geweest, namelijk op 12 januari, 23 februari, 23 maart, 11 
mei, 24 augustus, 3 oktober en 28 november. 
De predikant voert geloofsgesprekken en verzorgt het crisispastoraat: het begeleiden bij 

sterven en ernstige ziekte, van de nabestaanden tijdens en na het overlijden van een dierbare 

en het begeleiden van gemeenteleden in alle mogelijke crisissituaties die zich in een 

mensenleven kunnen voordoen. 

Daarnaast verzorgt de pastorale ouderling de coördinatie van de contactpersonen en voert 

ook geloofsgesprekken. 

Bovendien is de welkomstcommissie onderdeel van het pastorale team. Zij verwelkomt in 

eerste instantie nieuw ingeschreven PKN-leden die in de gemeente Reeuwijk zijn komen 

wonen en eventueel daarna nogmaals als nieuwe gemeenteleden van de Ark. 

In 2022 hebben zich ook nog enkele teamleden zonder speciale taak aangesloten, die het PT 

verder ondersteunen, bijvoorbeeld bij moeite van gemeenteleden met bepaalde 

levenssituaties, bij de grote levensvragen, de weg met God en het bezoekwerk. 

Tot slot is er onze onmisbare notulist: zij notuleert tijdens de vergadering en maakt een 

overzicht van alle goede ideeën die voorbij komen.  

In het pastoraal team bespreken we thema’s waar alle pastorale teamleden wel eens 

tegenaanlopen. Verder delen we pastorale zorgen met elkaar, houden we overzicht over waar 

pastorale nood aanwezig is, stemmen we acties af en bidden we voor gemeenteleden. 

Vertrouwelijkheid is een voorwaarde en wordt te allen tijde en in alle gevallen door de 

betrokkenen gewaarborgd. Het pastoraal team houdt zo goed mogelijk zicht op de pastorale 

nood in de gemeente en reageert op signalen.  

 

BEZINNING, INSPIRATIE, ONTMOETING 

Het Leerhuis 
In 2022 zijn wij een aantal keren bij elkaar geweest. Iets minder dan gepland vanwege corona. 

We hebben vooral aandacht besteed aan de het boek van Jonathan Sacks “Een  gebroken  

wereld  heel  maken”, waar we al in het vorige seizoen aan begonnen waren. 

Zoals in het verslag over 2021 al gemeld is pleit de auteur voor het nemen van 

verantwoordelijkheid, ieder in zijn eigen omgeving. 'Leven is: geroepen worden tot 

verantwoordelijkheid.' God roept ons op verantwoordelijkheid te nemen en medewerker te 

worden in zijn schepping. Er zijn verschillende verantwoordelijkheden. Het verhaal van Adam 

en Eva leert ons de persoonlijke verantwoording te nemen en deze verantwoordelijkheid niet 

door te schuiven naar de ander. Het verhaal van  Kain en Abel leert ons de morele 

verantwoordelijkheid. Noach zorgt alleen voor zichzelf. Het moet een collectieve 

verantwoordelijkheid zijn. 

Na Abram wordt alles anders. God sluit een verbond met hem en beloofd hem dat zijn 

nageslacht zal uitgroeien tot een volk dat de verantwoordelijkheid zal leren. 

En zo wordt het hele boek met elkaar besproken. Er staan veel voorbeelden in van mensen 

die ondanks dat het soms zeer tegen zat toch doorgegaan zijn en van het leven iets gemaakt 

hebben. Voorbeelden om te lezen en na te volgen!! We hebben er uitvoerig aandacht aan 



besteed  onder de leiding van ds. Murielle van Diepen. Een deel van een volgende bijeenkomst 

hebben we besteed aan het kiezen van een nieuw boek. Een aantal boeken is voorbij gekomen 

o.a. “Ruim geloven” van C.J. den Heyer, een boek over het ontstaan van de bijbel en 

uiteindelijk is het geworden: Elementaire Deeltjes – 75 “DE BIJBEL” van Bert Jan Lietaert 

Peerbolte & Klaas Spronk. De komende tijd gaan wij ons met dit boek bezig houden. Nog een 

personele mededeling tot slot. Bram Schuman heeft samen met Anneke Rothuizen leiding 

gegeven aan het leerhuis. We hebben met veel dank voor de gedane arbeid afscheid van hem 

genomen en vanaf het begin van dit jaar heeft Pieter Warmenhoven de taak van Bram 

overgenomen. 

 
Meditatie 
 
We komen gemiddeld 9 keer per jaar op een avond in De Ark bij elkaar. De avonden hebben 

een vaste structuur: Inleiding, meditatie, zang en gebed. 

• Stille meditatie met gebedswoord. 

• Lectio Devina. Bijbellezen vanuit het hart. 

• Zingen van de psalmen en/of lied. 

• Gebed. 

• Om 21.00 uur verlaten de deelnemers die dit willen in stilte de kerk. 

• De deelnemers die behoefte hebben aan het delen van ervaringen blijven. 

• Rond 21.30 uur is de afronding. 

Het aantal deelnemers varieert tussen de 6 en 10 per keer.  
De organisatie van de meditatie ligt in handen van Truus Visser, Marie-Françoise van der Does 

en Ineke Groenendijk.  Ineke Groenendijk begeleidt de meditatie. Het zou fijn zijn als nog 

iemand zich aangesproken voelt om dit te doen. Ben jij dat? Neem contact met ons op. 

 
ZinSpelen - lezingen in De Ark 
Vanwege een bezinning op de toekomst van ZinSpelen, waren er geen activiteiten. 
 
GGLAS (Goede Gesprekken, Leuke Activiteiten SAMEN) 

In 2022 heeft GGLAS weer een aantal activiteiten georganiseerd.  

Begin 2022 hebben we een winterwandeling gemaakt, waarbij aan de hand van vragen 

gesproken werd over het jaarthema. Ook kwam er eind lente een fietstocht met een tussenstop 

bij een theetuin. In de zomer vond er een BBQ plaats bij de familie Kwakernaak. Na de zomer 

hebben we in de kerk een avond georganiseerd om te spreken over het nieuwe thema “aan 

tafel” en het programma voor dit jaar. Aan het eind van het jaar hebben we bij de familie Van 

Loo kerstliederen gezongen.   

Samen Op Zoek 
In verband met de coronamaatregelen konden we pas in februari starten met de 
bijeenkomsten. Beide groepen kwamen, tot de zomer, samen in De Ark. 
Groep twee bereidde o.a. samen met Murielle een kerkdienst voor die in juli plaatsvond. 
Eind juni was er een gezamenlijke afsluiting van het seizoen in de tuin van Jan en Ditty Peek. 
We deelden met elkaar ervaringen van de afgelopen periode en bespraken een aantal vragen 
m.b.t. het nieuwe seizoen. Dit alles onder het genot van een heerlijk buffet. Ieder van ons had 
iets te eten en drinken meegebracht. 
 



Om aan te sluiten bij het jaarthema "Aan tafel" van de PKN  begonnen we onze eerste SOZ-
avond in september met een gezamenlijke maaltijd in De Ark. We kwamen met 27 mensen bij 
elkaar.  
Aan de hand van een meegebracht voorwerp vertelden alle deelnemers iets over zichzelf.  
Nadien bespraken we wat er uit de, in juni gehouden, enquête was gekomen. Er bleek o.a. 
behoefte aan het bespreken van podcasts waardoor het idee ontstond een derde groep te 
starten. 
Vanaf oktober gingen groep een en twee door met zelfgekozen onderwerpen en werd groep 
drie een podcastgroep. 
Om de groepen min of meer op gelijke grootte te houden zijn er in de groepen een en twee 
wat deelnemers gewisseld. 
Groep een wordt geleid door Hilde en Ton Schreuders. 
Groep twee door Tineke Lavies. 
Groep drie door Edith van Grondelle en Marjolein de Wit. 
 

Tineke Lavies 
 
Ouderenmiddagen 
Ouderenmiddagen zijn er sedert december 2007. Helaas konden de ouderenmiddagen in de 
eerste helft van 2022 geen doorgang vinden door de coronabeperkingen. Deze beperkingen 
stopten weliswaar in februari, maar het duurde enige tijd voordat de organisatie in de 
gelegenheid was om de middagen weer op te pakken. 
In het kader van het jubileum van De Ark 50 jaar vond op 4 april 2022 een bijzondere 
ouderenmiddag plaats. Hans Rootert hield een boeiende presentatie over ontwerp en bouw 
van De Ark en de recente renovatie van ons kerkgebouw.  
Na de zomer konden de ouderenmiddagen weer van start gaan. Het programma begon op 17 
oktober met een verhaal van Maarten ten Haaf over een koorreis naar Sint Petersburg,   
gevolgd door een presentatie van Ab Verkaik over Slachtofferhulp op 21 november. Op 12 
december vond de inmiddels gebruikelijke ouderenmiddag rond Advent en Kerst plaats met 
onze predikant Ds. Murielle van Diepen. 
Het team ouderenmiddagen bestond eind december 2022 uit Maarten ten Haaf, Anton Bakker, 
Henk Vink, Pieter Warmenhoven en Jan Boonstra. Het cateringteam bestond uit Jans Verkaik, 
Remmy Rohmensen en Klara de Graaff. We verwachten de ouderenmiddagen in 2023 te 
vervolgen. 
 
Autodienst 
Na een paar jaren waarin de autodienst een sluimerend bestaan leidde, was er in het laatste 
kwartaal van 2022 een vraag vanuit zorginstelling De Herbergier enige bewoners ’s zondags 
naar De Ark te vervoeren. 
Deze vraag heeft ertoe geleid dat de autodienst nieuw leven werd ingeblazen. Een aantal 
gemeenteleden was bereid zich hiervoor in te zetten.  
Deze activiteit zal in 2023 worden vervolgd. 
 
 
Biddag voor gewas en arbeid 
Na twee jaar werd op woensdag 9 maart 2022 weer de jaarlijkse biddag voor gewas en arbeid 
gehouden, deze keer op de Oud Reeuwijkseweg bij Jan en Leny van Leeuwen. 
Zo’n 30 deelnemers In de stal “midden tussen Gods schepping, de weilanden, de plassen, de 
vogels en de koeien”, aldus Jan Boonstra (ouderling van dienst) in zijn welkomstwoord. Daarna 
gaf hij het woord aan onze predikant, Muriëlle van Diepen, die in een kort gebed ook stilstond 
bij de vreselijke strijd in de Oekraïne.   
Jan en Leny vertelden hoe ze tot hun bedrijfsvoering waren gekomen. Na 30 jaar biologische 

kaas maken, zijn over gegaan op het houden van 28 vleeskoeien. Dat is minder 

arbeidsintensief. Zij proberen hun dieren een zo goed, vrij en gezond mogelijk leven te 



geven. Dat kan doordat ze een potstal hebben, alleen met die mest het land bemesten en 

hun koeien uit het eigen land (eigen hooi ook) zonder krachtvoer of antibiotica eten Er is nog 

nooit een veearts bij ze geweest. 

Muriëlle baseerde haar preek op de 2 Kronieken 1 vers 7 tot 13 waarin God aan koning 

Salomo verschijnt en mocht vragen wat hij wilde. Salomo koos.” Niet waar word ik beter van, 

maar: wat is goed voor een ander. Geen rijkdom en schatten voor zichzelf. Maar: wat past er 

bij mijn opdracht in dit leven? Wat staat mij hier te doen? Hij had wijsheid en inzicht nodig. 

Daarmee kon hij het volk besturen.” Ook voor Jan en Leny zijn andere waarden dan rijkdom 

belangrijk, zoals wijsheid en hoe ga ik duurzaam met land en koeien om. Drie woorden, 

aldus Muriëlle, hebben met deze biddag te maken: afhankelijkheid, verwondering en 

verantwoordelijkheid. Niet alles is maakbaar, niet alles hebben we in de hand. Boeren weten 

dat als geen ander. Verwondering: het wonder van Gods schepping, hoe alles gemaakt is, 

daarmee begint misschien geloven. Als je bidt kijk je ook naar jezelf, wat kan ik doen voor 

het klimaat, wat is mijn verantwoordelijkheid? Dat beteken: minder reizen (de CO-2 uitstoot 

beperken), minder kleren (minder gebruik grondstoffen) en minder vlees (andere 

voedingsstoffen putten de aarde minder uit). Lenny en Jan zullen beamen dat als je vlees 

eet, doe het dan biologisch. 

Het was een gedenkwaardige biddag met gebed en gezang onder begeleiding van John van 

Gemeren (fluit), die afgesloten werd met koffie, thee een stukje kaas of vlees van de 

boerderij.  

 

De voorbereiding van deze biddag voor het gewas, is een activiteit van de 

Denktank/werkgroep maatschappelijke betrokkenheid en duurzaamheid. Lid van de 

werkgroep zijn Jan Bouwens, Dick van Elk, John van Gemeren, Tineke Kwakernaak en 

Herbert Pos (verslag). Eigenlijk is dit nog de enige werkzaamheid van de werkgroep. Een 

aantal leden ervan is nauw betrokken bij de Energiecoöperatie Bodegraven-Reeuwijk.  

 

JEUGD -> kinderen – tieners – jongeren 

 

ALGEMEEN 

• In 2022 werd in onze gemeente het ambt van jeugdouderling een deel van het jaar 
bekleed door twee personen, namelijk Esther Eijkelboom en Petra Slappendel. Esther 
Eijkelboom is op 20 februari 2022 teruggetreden als jeugdouderling.   

Gezamenlijk zorgen de Jeugdouderlingen ervoor dat de contacten met de jeugd en met 
de leiding van de diverse jeugdgroepen en met de kerkenraad en predikant goed 
verlopen. 

• Op zondag 27 maart ontving Micha van den Dool, zoon van Carolien de Jong en Ewout 
van den Dool de zegen op weg naar de doop tijdens de eredienst 

JEUGDRAAD  

De jeugdraad is twee keer, in april en november, bij elkaar geweest. Bij de vergaderingen 
waren de Jeugdouderlingen, samen met leiding van de jeugdgroepen vertegenwoordigd, te 
weten: 

- Crèche  
- Kindernevendienst 
- Kinderclub 
- Tienerclub 
- Provider 



- Sundays  
- Young Sundays 

 
Tijdens de jeugdraad wordt gesproken over allerlei zaken die deze groepen aangaan: de 
activiteiten, de huidige en eventueel nieuwe leiding, de opkomst van jongeren, de begroting, 
eventuele problemen, etc. De leiding kan de Jeugdouderlingen altijd verzoeken mee te denken 
over en ondersteuning te geven bij vragen die voor haar ligt. 

Dankzij de vele vrijwilligers die zich inzetten voor onze jeugd, is er binnen onze kerk een groot 
aanbod van activiteiten waaraan onze jeugd deel kan nemen.  

Deze vrijwilligers bedanken wij dan ook heel hartelijk!! 

Hieronder treft u wat extra informatie aan over diverse jeugdgroepen. 

Crèche 

Het jaar 2022 is er de crèche goed verlopen. We zijn het jaar gestart met een nieuwe plek voor 
de opvang. We zitten nu niet meer in de fysio-ruimte, maar hebben een hoekje gecreëerd in 
de tussenzaal bij de achterdeur. Hier staat ook een grond box met vloermatten en er hangt 
een mooi schilderij met de Ark van Noach. Ook is er nieuw speelgoed gekomen, waar de 
kinderen heerlijk gebruik van maken. 

Er zijn nieuwe gezinnen met jonge kinderen bij gekomen, waardoor je minder vaak voor niets 
komt. Een aantal vrijwilligers is opgestapt, gelukkig is ook een aantal nieuwe vrijwilligers bereid 
gevonden om mee te draaien in het rooster. Af en toe is het wel lastig om het rooster rond te 
krijgen, maar tot nu toe is het nog wel gelukt. Het zou natuurlijk wel fijn zijn als er mensen bij 
komen om de frequentie van het aantal keer voor de vrijwilligers te verminderen. Maar als er 
geen verdere opzeggingen zijn, lijken we het te redden.  

De Kindernevendienst 

Ook dit jaar weer begonnen met een Startzondag met als thema van het jaar: ‘Aan tafel’. 
Wekelijks hebben we een bijeenkomst in De Ark, een kleine groep met kinderen maakt hier 
met enige regelmaat gebruik van. We lezen en knutselen aan de hand van de verhalen uit 
Kind op zondag. Het Advent-project van afgelopen jaar ging over Levenslicht, er werd wekelijks 
een projectlied gezongen en er werd iedere week een ander lichtje geknutseld. Er ontstond 
aan het einde van het project een tafel met heel veel licht- Levenslicht. Op het moment dat er 
een project gaande is werken de kinderen met werkboekjes, die ze krijgen wanneer ze naar 
de kindernevendienst gaan. Hier staan leuke verhaaltjes, spelletjes en vragen in die de 
kinderen kunnen beantwoorden of doen. In het 40 dagen- project stond voorin in de kerk een 
groot projectboek waarin de afbeeldingen van de vertelling van de week werden uitgebeeld.  

Helaas zijn afgelopen jaar drie begeleiders gestopt met het draaien van de 
kindernevendiensten, met elkaar zijn we nog een keer uit eten geweest als afscheid. Ook dit 
jaar zal er weer begeleiding zijn die gaat stoppen. Ik, Danielle zal na vele jaren met de 
kindernevendienst stoppen na dit seizoen. Ook Sylvia is zich aan het oriënteren of ze door zal 
gaan met de kindernevendienst of het team van Provider zal gaan versterken. Voor het 
komende jaar zijn we op zoek naar versterking voor het team, op dit moment bestaande uit 
Marlies Homan, Monique Hop, Jan Groenendijk, Linda Schepers, Sylvia van de Graaf en 
Danielle Griffioen. 

Jeugdclub 

De Jeugdclub van De Ark is voor kinderen van groep 3 t/m 8 van de basisschool. De 
bijeenkomsten zijn eens per maand op zaterdagavond van 18.45 uur tot 20.15 uur. We starten 



de Jeugdclub-avond met een opening, vaak in de vorm van een gebed of een Bijbelverhaal, 
of het Onze Vader wordt gezongen. 

Het clubje bestaat nog steeds uit 6 enthousiaste kinderen. We proberen eens per maand bij 
elkaar te komen, helaas lukt dit niet altijd, omdat er te weinig kinderen kunnen. Shelley is 
gestopt als leiding. Dit jaar hebben we voor het eerst geen bijdrage aan de kinderen gevraagd. 
We maken gebruik van materialen die al aanwezig zijn en proberen verder de uitgaven zoveel 
mogelijk te beperken. De leiding bestaat nu uit Sylvia van de Graaf en Sandra en Louise 
Verweij.  

Tienerclub 

Ook dit jaar kwamen er zo'n 4 à 5 kinderen per avond naar de tienerclub. Ondanks zorgvuldig 
en op tijd versturen van uitnodigingen is het afwachten wanneer er reacties vanuit de tieners 
komen. Maar het zijn meestal dezelfde tieners die afzeggen of komen. We hebben een aardige 
balans kunnen vinden. De avonden zijn altijd heel gezellig en we zijn van mening dat de 
kinderen die komen het ook gezellig vinden en daarom graag komen als ze kunnen.  

Berend-Kees van Loo heeft zijn taak neergelegd en komt zo nodig om ons te ondersteunen. 
Tot op heden is het nog niet nodig geweest. 

De activiteiten zijn wisselend. Zo hebben we vorig jaar april gebowld, in mei een spelletjes- 
avond gehouden (altijd favoriet bij de tieners). Als afsluiter van het seizoen hebben we zelf een 
heuse escape-room in elkaar gezet met de leiding van Provider. Deze middag was goed 
bezocht en werd als leuk ervaren.  

De start van het nieuwe jaar, was tijdens het startweekend. Er was een quiz-route gemaakt, 
helaas was het weer niet echt perfect (regenachtig) en hebben we hem in de kerkzaal uitgezet. 
Iedereen deed enthousiast mee. Daarna keken we de film Top Gun. Het slapen ging niet door 
omdat de tieners toch niet in de kerk wilden slapen.  

In oktober deden we mee aan Sirkelslag van de Protestantse Kerk.  

In november hebben we met elkaar gekletst aan de hand van kaartjes uit een Kletspot en 
daarna werd er gesjoeld.  

In december doen we altijd de Sint en Kerst- dobbelspel, dat ging er fanatiek aan toe.  

De leiding bestaat uit Remy Sanders en Carolien Meeuse.  

Provider 

Op zondag 26 juni 2022 hebben wij het seizoen ‘21/’22 afgesloten met een gezamenlijke 
activiteit met de Tienerclub. Dit keer hadden we een escape-room georganiseerd die de 
jongeren in De Ark hebben opgelost.  

Voor het seizoen 2022-2023 is de samenstelling van de Provider-leiding gewijzigd. Marti van 
Kranenburg en Eline Plak zijn gestopt. Petra Slappendel en Carolien de Jong hebben zich als 
nieuwe leiding daarvoor in de plaats aangemeld. 

De eerste Provider-bijeenkomst viel gelijk met de Startzondag. Logischerwijs is er ook in de 
samenstelling van de jongeren van Provider wat gewijzigd. Een paar 17/18-jarige jongeren 
hebben ervoor gekozen aan te sluiten bij Young Sundays, maar gelukkig hebben we ook weer 
een paar nieuwe Provider-jongeren mogen verwelkomen. 

Voor dit seizoen waren er weer 14 Provider-bijeenkomsten gepland. De bijeenkomsten worden 
door de leiding in tweetallen voorbereid. De bijeenkomsten vinden ongeveer om de twee 
weken plaats van 09.30 uur tot ongeveer 10.15 uur in de ‘huiskamer’ van De Ark. De groep 



wordt tegelijk met de kindernevendienst door de ouderling van dienst uitgenodigd om het 
laatste stuk van de dienst in de kerk mee te vieren. 

De Provider-bijeenkomsten worden door ongeveer 3 tot 8 jongeren bezocht in wisselende 
samenstelling. Ze zijn vrij om zich voor een bijeenkomst af- of aan te melden. 

De huidige begeleiding bestaat uit: Edwin Peek, Hugo de Keijzer, Erwin Griffioen, Carolien de 
Jong en Petra Slappendel. 

Young Sundays 
 
In 2022 hebben we behoorlijke uitdagingen gehad door de Coronamaatregelen en ziekte door 
Corona. Soms waren er niet voldoende deelnemers. In totaal zijn 4 van de 7 geplande 
ontmoetingen doorgegaan, deels online, maar in de tweede helft van het jaar ook weer fysiek. 
Het aantal deelnemers wisselde, van drie tot zes. De (app)groep is in 2022 gegroeid met 3 
jongeren. 
We hebben maatschappelijke thema’s besproken, zoals bijvoorbeeld “vrijheid versus 
gemeenschap”: waar sta je voor in een tijd waarin mensen (soms zelfs binnen een gezin) 
lijnrecht tegenover elkaar kunnen staan? Dat ging over Coronamaatregelen. We hebben ook 
met Jonneke gesproken over wat er waardevol is in deze groep. Toen bleek dat de jongeren 
graag meer verbinding met de Bijbel wilden. Na de zomer zijn we gestart met een nieuwe 
aanpak, namelijk de methode Contextueel Bijbellezen. Daarbij lezen we een Bijbeltekst en 
ontdekken hoe dat raakt aan ons eigen leven. Dit geeft mooie gesprekken. De jongeren gaven 
tijdens het gesprek over hoe ze Young Sundays ervaren ook aan dat ze het niet nodig vinden 
te lunchen met elkaar. Het programma is nu als volgt: 11.15 uur inloop met koffie en thee en 
iets lekkers (meegenomen door één van de jongeren), bijbelstudie/gesprek van 11.30 tot 12.30 
uur. 
Murielle van Diepen en Marti van Kranenburg 
 

Sundays 

Sundays komt één keer per maand bij elkaar. In 2022 zijn we eindelijk na twee coronajaren 
weer fysiek bij elkaar gekomen. We hebben 9 bijeenkomsten gehad. Bij het overgrote deel van 
de bijeenkomsten zijn we gestart met een gezamenlijke maaltijd.  

In het eerste deel van 2022 was Murielle om de bijeenkomst aanwezig. Wanneer Murielle er 
niet was, verzorgden wij zelf het inhoudelijke gedeelte. Dit blijkt toch lastig te zijn en we bleken 
de verdieping te missen, waardoor we na de zomer hebben besloten om met elkaar te gaan 
contextueel Bijbellezen met Murielle er weer bij. Twee keer per jaar vullen we zelf de avond 
met ´aan tafel met´, waarbij we gemeenteleden uitnodigen met ons aan tafel te gaan en in 
gesprek te gaan.  

Gemiddeld waren er 6-10 jongvolwassenen per bijeenkomst bijeen.   

De aansturing wordt gedaan door Esther Eijkelboom en Murielle van Diepen. In 2023 zullen 
wij doorgaan met Contextueel Bijbellezen.  

Taizé 

In 2022 is er, in verband met te weinig aanmeldingen, geen Taizé-reis geweest. Waarschijnlijk 
zal er in 2023 wel een groep jongeren uit De Ark en kerken uit Gouda wel naar Taizé gaan. 

Wel zijn er twee Taizé-diensten georganiseerd. Deze diensten vonden plaats op 13 maart en 
13 november. Het waren mooie diensten, de liederen werden door Muriëlle van Diepen, Bert 
Kwast en Jocé Schippers begeleid op respectievelijk dwarsfluit, piano en gitaar. De opkomst 



was beperkt. De bijeenkomsten worden voorbereid door Jacoline den Toom, Jasper de Pater 
en Petra Slappendel. 

JEUGDDIENSTEN 

Op zondag 26 juni was er een jeugddienst die voorbereid werd met 8 enthousiaste tieners. Het 
thema van de dienst was “Een brief aan God”. 

Op eerste kerstdag was er een gezinskerstdienst die Murielle heeft voorbereid met Marlies 
Homan en Linda Schepers, leiding van de kindernevendienst. Het thema van de dienst was 
“Op reis naar het licht”. 

 
CONTACTEN MET OMLIGGENDE GELOOFSGEMEENSCHAPPEN, CLASSIS GOUDA/ 
ZUID-HOLLAND NOORD EN DE GEMEENTE BODEGRAVEN-REEUWIJK 
 
Oecumene  
In 2022 werd de samenwerking met de R.K geloofsgemeenschap voortgezet. 
Bij de R.K. parochie vond er een wisseling plaats bij de voorgangers. 
  
Het is de laatste jaren gebruikelijk, dat er twee gezamenlijke vieringen georganiseerd worden, 
in goed overleg met de voorgangers in de diensten en met inbreng van de leiding van de 
kindernevendiensten en de leiding van de R.K. kinderwoorddienst en met inbreng van een 
gelegenheidskoor of de cantorij van De Ark. 
  
De eerste gezamenlijke dienst was op 16 januari 2022 in Reeuwijk-Dorp . 
De viering was georganiseerd in het kader van de Week van Gebed voor de Eenheid, 
Het thema van de Dienst was licht in het duister. 
Voorgangers in de Dienst waren Pastor Kuipers en Ds. Murielle van Diepen. 
De viering werd muzikaal ondersteund door het Alzandokoor o.l.v. Mevr. Angenieta Kaatee; 
de piano werd bespeeld door André Kaastra. 
  
Op 25 september werd een  tweede gezamenlijke viering georganiseerd in De Ark in Reeuwijk-
Brug. De voorgangers in deze Dienst waren Pastor Schuurmans (R.K parochie Sint Jan de 
Doper) en Ds. Murielle van Diepen.De viering stond in het teken van een viering tijdens de 
Vredesweek. Passend daarbij was een muzikale bijdrage van een gelegenheidskoor o.l.v. Nico 
Hovius. Er werden enkele delen uitgevoerd uit de Mass for Peace (The Armed Man) van de 
Britse componist Karl Jenkins. Hij componeerde deze mis als aanklacht tegen de 
verschrikkingen en de zinloosheid van oorlog. 
  
Voor 2023 is ook weer een tweetal gezamenlijke vieringen gepland; de samenwerking met de 
R.K. geloofsgemeenschap wordt voortgezet.  
  
Contacten met andere gemeenten  
Deze bestonden in ook in 2022 vooral uit samenwerking op de gebruikelijke terreinen met de 
RK geloofsgemeenschap De Goede Herder. Met de beide andere gemeenten van Reeuwijk 
behorend tot de Protestantse Kerk, de Hervormde gemeente Reeuwijk en de Hervormde 
gemeente van Sluipwijk, waren er de gebruikelijke contacten. De in 2015 plaats gevonden  
kennismaking tussen afvaardigingen van kerkenraden en besturen plaats tussen de 
gemeenten behorend tot de Protestantse Kerk, de Christengemeente Elim en de RK 
geloofsgemeenschap De Goede Herder plaats, dus alle geloofsgemeenschappen in Reeuwijk 
en Sluipwijk, werd sinds 2016 voortgezet in de vorm van een periodiek overleg dat ook in  2022 
is voortgezet, zij het dat corona ook hier stagnerend werkte. Twee maal per jaar komen 
afgevaardigden van de kerkenraden en besturen bijeen. Een resultaat hiervan was het 
deelnemen aan de Week van gebed voor de eenheid in januari 2022 door gebedsmomenten 
te organiseren op de weekdagen ‘s avonds, beurtelings in alle kerken. Door 



coronamaatregelen gebeurde dit in januari 2022 via digitale weg. Verder was er geen 
gezamenlijk startmoment van Kerkbalans in januari 2022. Dit was voorzien met als locatie De 
Ark maar moest worden afgezegd door coronamaatregelen. Verder was er de jaarlijkse 
Kerstgroet, in december 2022 opnieuw in de vorm van een advertentie in kleur in de Kijk op 
Bodegraven-Reeuwijk met een Kerstwens en alle vieringen rond Kerst. Aan de realisatie 
hiervan nemen alle Reeuwijkse kerken, inclusief Christengemeente Elim en de Gereformeerde 
Kerk van Waarder, deel.  
Door de gewijzigde opzet en opstelling van evenementen bij De Ark werd afgezien van 
deelname aan Bruisend Reeuwijk. 
Met de RK Geloofsgemeenschap De goede Herder werd samengewerkt bij de lokale 
Voedselbank in De Ark op zaterdagen rond 18.00 uur (zie ook onder College van Diakenen) 
en oecumenische vieringen.  
 
Contacten met de gemeente Bodegraven-Reeuwijk 
In 2013 is een werkgroep Pastorale Zorg bij Rampen gevormd die in overleg met de gemeente 
vorm geeft aan de rol van kerken bij het gemeentelijk rampenplan. Deze rol bestaat uit het 
vinden van kerkelijke locaties geschikt voor de opvang van burgers bij calamiteiten en het 
beschikbaar stellen van personen die zich belasten met de pastorale zorg bij de opvang van 
burgers bij calamiteiten en rampen. In 2022 zijn voorgenomen activiteiten ernstig verstoord 
door de coronacrisis en konden geen doorgang vinden, zoals de jaarlijkse toerustingsavond 
voor alle medewerkers. Voorzitter van het overleg tussen de coördinatoren van de 
verschillende woonkernen en kerken was Ds. Bram Tack te Bodegraven; deze nam in het 
najaar 2021 afscheid wegens emeritaat en verhuizing. Loes Kamer volgde Jan Boonstra op in 
deze werkgroep. 
 
Protestantse classis Zuid-Holland-Noord 
In 2022 ontvingen we de nieuwsbrieven en de verslagen van de vergaderingen van de classis. 
Op 13 juni 2022 bezocht de classispredikant, ds. Julia van Rijn, de kerkenraad in een 
inspirerende ontmoeting.  
  
EREDIENSTEN EN MUZIEK 

De muziekcommissie 
Op muzikaal gebied hebben we gelukkig weer veel meer kunnen doen. De beperkende 
maatregelingen waren niet meer van toepassing. Vol enthousiasme hebben we met de 
commissie Eredienst het jaarrooster muzikaal ingevuld. Bij een aantal vieringen van de 
Maaltijd van de Heer hebben we met de cantorij een gezongen tafelgebed opgedragen. 
Daarnaast hebben we gebruik gemaakt van ons netwerk om verschillende musici bij de 
Erediensten te betrekken. Zoals pianisten, dwarsfluitisten, klarinet speler en de blaasgroep 
New Advengers. Bijzonder was de doopdienst op 22 mei waarbij we met de cantorij enkele 
Engelse Hymnes ten gehore brachten. 
 
We hebben ook twee nieuwe begeleiders op muzikaal gebied mogen binnenhalen. Wim Kusee 
en Nico Hovius vullen het team van organisten/pianisten die in De Ark spelen aan. Met Nico 
hebben we tijdens de dienst van 25 september enkele delen uit The armed man van Jenkins 
gezongen met een samengesteld koor van onze gemeenteleden en van leden van andere 
kerken. 
 
Sinds twee jaar kon er ook weer een gedachtenisconcert gegeven worden. Met een 
samengesteld koor hebben we onder leiding van Nico Hovius op de piano en met hoboïst 
David Harris een Cantate in zes delen, gelijk de dagen der schepping, ten gehore gebracht.  
Tijdens de kerstnachtdienst hebben we mogen genieten van een prachtige bijdrage van 
dwarsfluitisten en een pianist. En op kerstdag luisterde een combo, bestaande uit 
verschillende gemeenteleden, de dienst muzikaal op. 
 



Bijzonder was het benefietconcert dat in september in De Ark plaatsvond ten behoeve van de 
slachtoffers in de Oekraïne. Geïnitieerd en uitgevoerd door de uit Oekraïne afkomstige violist 
Yuri Shundyak en met pianist Peter Sluijs. Dit maakte geen deel uit van de Eredienst maar 
werd wel georganiseerd door verschillende leden van De Ark.   
 
Weeksluitingen in de Reehorst 
Als regel is er iedere vrijdagavond om 19.00 uur een weeksluiting in het dienstencentrum De 
Spil van het Zorgcentrum De Reehorst, mede verzorgd door voorgangers en leden van de 
Reeuwijkse parochie en gemeenten. Eenmaal per jaar verzorgt De Ark ook een viering van 
het Avondmaal op een zondagmiddag. De weeksluitingen hebben het karakter van een korte 
viering. Al enige jaren is samen met onze voorganger een aantal gemeenteleden bereid 
gevonden deze weeksluitingen mede invulling te geven wanneer onze gemeente daarvoor om 
de ca. 5 weken aan de beurt is. Ook de begeleidende muziek op de piano wordt door 
gemeenteleden verzorgd. Aan de weeksluitingen nemen zo’n 30 tot 40 bewoners deel.  
Door de coronacrisis moesten ook deze werksluitingen in de eerste helft van 2022 worden 
opgeschort. Na de zomer konden de weeksluitingen worden hervat.  
  
 
COLLEGE VAN KERKRENTMEESTERS 
 
Samenstelling College van Kerkrentmeesters 
 
Gedurende het gehele kalenderjaar 2022 bestond het college van Kerkrentmeesters uit de 
volgende gemeenteleden: 
Dirk-Jan Knol   ouderling-kerkrentmeester (voorzitter) 
Anton Bakker   ouderling-kerkrentmeester (secretaris) 
Erna Eigeman   ledenadministrateur 
Tim Roozendaal  administrateur vaste vrijwillige bijdragen (VVB) 
Jan Walrave   financieel administrateur 
Heleen Schrier penningmeester (tevens ouderling-kerkrentmeester vanaf 

december)  
Annie Hoonhout  verhuur en gebruik De Ark  
 
Het college is in 2022 vijf maal bijeen geweest.  
 
Algemeen 
Ook wij hebben te maken gekregen met de flink hogere prijzen voor gas en elektriciteit. 
Daarom hebben we in het laatste deel van 2022 enkele maatregelen getroffen om te  
bezuinigen. Een verzoek aan de diverse groepen binnen onze gemeente  om vergaderingen 
in klein verband zo mogelijk thuis te houden, de schuifdeuren in de tussenzaal gesloten 
houden, zuiniger stookbeleid (temperatuur iets lager, waar mogelijk iets korter stoken), op 
zondagen voor de dienst de buitendeuren en klapdeuren dicht houden etc. etc. 
 
Het tekort in de begroting 2022, de sterk gestegen kosten gedurende het jaar (vooral energie) 
en waarschijnlijk lagere opbrengst van de Vaste Vrijwillige Bijdrage zetten ons college er toe 
aan om in 2023 serieus te gaan zoeken naar mogelijkheden om te bezuinigen.    
 
Het college heeft geld vrijgemaakt voor een jubileumboekje en een plaquette (bij voordeur) ter 
gelegenheid van de viering van het 50-jarig bestaan van ons kerkgebouw, en voor 
professionalisering van de rondzendmail (nu de zondagsbrief). 
 
In grote dankbaarheid ontvingen we een legaat van € 50.000. Over de besteding daarvan 
wordt nog nagedacht.  
 



Mede met het oog op van verduurzaming van ons gebouw hebben enkele leden van het 
college in mei de kerkenbeurs bezocht. Naar aanleiding van dat bezoek hebben we in 
december bezoek gehad van een energiecoach, om ons te laten adviseren wat er voor ons 
mogelijk is op dat gebied. Aanpassingen in de kerkzaal brengen echter dermate grote 
investeringen met zich mee, dat we daar vooralsnog van af zien. 
Wel willen we in 2023 maatregelen nemen ter verduurzaming van de achterzalen.  
Ook hebben we contact gelegd met de Energie Coöperatie Bodegraven-Reeuwijk om de 
mogelijkheid van zonnepanelen op ons dak te onderzoeken. Het proces is in gang gezet. 
 
Vaste Vrijwillige Bijdrage 
Elk jaar zijn de contactpersonen in januari en begin februari actief om de enveloppen, die in 
de kerstvakantie door de Kerkrentmeesters zijn gevuld voor de nieuwe actie kerkbalans, rond 
te brengen en weer op te halen. Een hele klus. Dank daarvoor. 
De toezeggingen voor 2022 waren hoger dan voor 2021 en dat was een verrassing. Gezien 
de daling van het aantal gemeenteleden was dit toch wel onverwacht. Gedurende het jaar 
bleven de binnenkomende gelden echter enigszins achter bij de verwachtingen. De algehele 
financiële situatie in ons land (energiecrisis, hoge inflatie) zal hierin een belangrijke rol hebben 
gespeeld. Niettemin was er in de laatste maanden sprake van een eindspurt! In de 
jaarrekening zal het eindresultaat zichtbaar zijn.  
 
 
Vergelijkende cijfers VVB afgelopen 4 jaar: 
 
2019 
Toegezegd Ontvangen t/m begin januari 2020 In jaarrekening 
€ 105.200,- € 104.000,-     € 105.000,- 
 
2020 
Toegezegd Ontvangen t/m begin januari 2021 In jaarrekening 
€ 102.400,- € 103.975,-    € 103.975,- 
 
2021 
Toegezegd Ontvangen t/m begin januari 2022 In  jaarrekening 
€ 108.600,- € 107.600,-                                        €. 108.568,-    
  
 
2022 
Toegezegd Ontvangen t/m begin januari 2023 In concept jaarrekening 
€ 109.700       €. 104.887,-    €. 107.387,- 
 
 
Verhuur en gebruik van de Ark 
In 2020 en 2021 hebben de verhuurinkomsten geleden onder de Coronacrisis. We zijn 
verheugd dat in 2022 de verhuuropbrengst, niet in de laatste plaats door de rol die Annie 
Hoonhout hier in speelt, weer flink is gestegen en zelfs enkele duizenden euro’s hoger 
uitgevallen is dan in het vóór-coronajaar 2019. Een positieve ontwikkeling. 
 
Archief 
Jaarlijks wordt aan de verschillende werkgroepen in de gemeente gevraagd relevante stukken 
over te dragen voor bewaring in het archief. Dit geldt ook voor correspondentie die per mail 
wordt gevoerd. In de huidige tijd wordt bijna niet meer per brief gecorrespondeerd. Daarom is 
het van belang dat belangrijke berichten en afspraken snel worden overgedragen voor 
bewaring, afspraken die in het verleden per brief werden vastgelegd en nu via de mail.   



De secretarissen van de verschillende werkgroepen doen er dan ook goed aan direct deze 
berichten te printen en bewaren en jaarlijks over te dragen, vóórdat deze niet meer zijn terug 
te vinden. Enkele groepen voldoen aan dit verzoek (wél na een herinnering). Opnemen in de 
jaarplanning van de diverse werkgroepen en overdragen zonder herinnering is wenselijk. De 
stukken worden bewaard in een afgesloten ruimte in De Ark en zijn niet voor derden in te zien. 

In tegenstelling tot wat vaak wordt verondersteld: ons archief wordt niet gedigitaliseerd, ook 
niet in het Regionaal Historisch Centrum Rijnstreek en Lopikerwaard (RHC) in Woerden. 
Daarvoor is ons archief te klein en brengt dat te hoge kosten mee. En ‘over 100 jaar is er nog 
wel papier, maar kunnen we gegevensdragers (floppy’s, diskettes, USB-sticks) uit de huidige 
tijd niet meer uitlezen’, aldus de archiefmedewerkers in Woerden.  

Wilt u weten wat er zoal te vinden is in het Streekarchief in Woerden? U kunt zoeken op: 
rhcrijnstreek.nl > archieven / archief > de naam (Bruggemeente, Gereformeerde Kerk 
Reeuwijk of Samen op Weg gemeente / Protestantse Gemeente De Ark).  

 
Ledenadministratie / verloop ledenaantal in 2020 
 

Telling 31 december 2017 2018 2019 2020 2021 2022 

Belijdende leden 279 231 255 250 249 247 

Doopleden 254 265 227 214 201 193 

Gastleden 5 6 6 7 6 5 

Meegeregistreerden 34 28 30 27 25 27 

Vriend  10 11 17 15 14 17 

Ongedoopte kinderen 25 25 15 14 13 16* 

Totaal 603 566 550 527 508 505 

* Kinderen die de zegen ontvingen zijn ondergebracht in deze rubriek. Helaas heeft LRP voor 
hen geen aparte mogelijkheid. In het persoonlijke dossier wordt wel melding gemaakt van de 
zegen met vermelding van datum, plaats en predikant. 

In het dagblad Trouw stond op 22 december 2022 een artikel over het aantal mensen dat zich 
niet rekent tot een kerkgenootschap, nl. bijna zes op de tien. Landelijk is het aantal leden van 
de PKN in één jaar afgenomen met 66.000 leden (van november 2021 tot november 2022).  

Het aantal leden in onze gemeente is 
in het verslagjaar 2022 niet veel 
lager. Maar kijken we naar de cijfers 
van vijf jaar terug dan is het aantal 
ingeschreven leden verminderd met 
ca. 100 personen.  

Geheel in overeenstemming met het 
eerder genoemde artikel: de groep 
50-plus vormt ook in  Reeuwijk het 
overgrote deel van de leden. 

Ongeveer 25 nieuwe aanmeldingen 
kwamen binnen via LRP, slechts acht 
daarvan kozen voor inschrijving in 
onze gemeente. De overige 

personen kozen voor terug naar de kerkelijke gemeente uit hun oude woonplaats, 
overschrijving naar één van de andere kerken in Reeuwijk of uitschrijving. Daarnaast hebben 
zich twee gezinnen laten inschrijven op eigen verzoek.  
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Een eerste bezoek wordt afgelegd door de pastoraal ouderling, zij geeft daarbij een formulier 
af waarop men kan aangeven wat de wens is, zie de mogelijkheden in de vorige alinea. Lang 
niet altijd krijgt zij bij het tweede bezoek het antwoord mee. Het formulier is zoek, niet ingevuld, 
of men is niet thuis / doet de deur niet open. Het duurt dan soms maanden voor duidelijk is wat 
de persoon in kwestie wil.  

 
COMMUNICATIE 

Kerkblad Arkade 
Arkade (32e jaargang) verscheen in 2022 negen keer, ook dit jaar weer rijkelijk voorzien van 
kopij aangereikt door gemeenteleden. De omvang van het kerkblad ligt rond de 40 pagina’s. 
Het blijkt voor de redactie mogelijk zich aan de deadlines voor de uitgave te houden, dankzij 
een strak productieschema. Hierdoor weten de aanbieders van kopij precies wanneer Arkade 
bij de lezers in de bus ligt, wat van belang is voor ieder die iets organiseert. Arkade biedt dan 
ook een goed en rijk overzicht van de activiteiten die in de gemeente plaatsvinden, niet alleen 
achteraf (met verslagen), maar ook door tijdige aankondigingen. 
We kunnen constateren dat de bedoeling van de uitgave van Arkade, een kerkblad vóór de 
gemeente en dóór de gemeente, door velen wordt opgepakt. Er komt een grote variëteit aan 
bijdragen binnen. Sinds de mogelijkheid van het opnemen van illustraties in de tekst is de 
leesbaarheid van Arkade natuurlijk ook vergroot. Ook zijn we blij met de kleurige omslag van 
ons blad. Afgelopen jaar had Arkade een constante oplage van de 275 exemplaren. Arkade is 
vanwege privacy-aspecten niet meer op de website te vinden. Per jaar vragen we 
gemeenteleden om een bijdrage voor Arkade van € 20,-.  
 
Begin 2020 is bij de lezers geïnventariseerd wat de behoefte was aan een digitale Arkade. Dat 
heeft opgeleverd dat momenteel zo’n 30 personen de Arkade als pdf-bestand in hun mailbox 
ontvangen. Dit scheelt drukkosten en - voor lezers buiten het bezorgingsgebied - ook 
portokosten.  
 
Rondzendmail werd Zondagsbrief 
Voor de communicatie van onvoorziene gebeurtenissen en herinneringen aan activiteiten werd 
gebruik gemaakt van de rondzendmail, waarmee ruim 240 e-mailadressen van 
gemeenteleden worden bereikt. Sedert het begin van de coronapandemie werden ook de 
orden van dienst per rondzendmail verzonden ten behoeve van de luisteraars en kijkers van 
kerkdienstgemist.  
Deze communicatie werd verzorgd vanaf een privécomputer van de vicevoorzitter van de 
kerkenraad. Dit was kwetsbaar en er was behoefte aan een meer professionele uitstraling en 
het publiceren van afbeeldingen enz. Via Buro Vink werd een abonnement verkregen op 
Mailchimp. Dit werkt op basis van internet en daardoor kunnen meer mensen aan de 
zondagsbrief werken, zoals deze communicatie-uiting nu wordt genoemd. Na een korte 
introductie was het mogelijk met dit medium te werken en dat betekende dat vanaf Pinkster 
2022 de nieuwe zondagsbrief het licht zag. In deze wordt ook de wekelijkse orde van dienst 
gepubliceerd. Heleen Schrier en Jan Boonstra verzorgen gezamenlijk de zondagsbrief. 
Ongeveer 240 mailadressen ontvangen de wekelijkse zondagsbrief.  
 
Website 
Op de website van De Ark is relevante informatie te vinden over komende diensten, de 
agenda en de activiteiten van de verschillende groepen. 
 
 
 
 
PR, Kijk op Bodegraven-Reeuwijk, website en Facebook 
De Ark van Reeuwijk probeert altijd ook een goede PR te maken. Sinds jaren gaat dat via de 
website en Facebook, maar ook is er een stoepbord dat bij “t Kaashuys” in het winkelcentrum 



staat waarop de lezingen van ZinSpelen te zien zijn. Geregeld staan we in de Kijk op 
Bodegraven-Reeuwijk met aankondigingen of een verslag. Verder is en wordt gewerkt aan de 
verdere optimalisering van de website. 
 
Donkey mobile 
Voor een nog betere interne communicatie is oriënterend gekeken naar de gemeente-app 
Donkey mobile. Dat vraagt nog nadere bezinning, deze is vertraagd door corona. 
 
Kerkdienstgemist.nl 
Alle vieringen, uitvaartdiensten en lezingen van ZinSpelen worden uitgezonden en vastgelegd 
in kerkdienstgemist.nl, waar de uitzendingen nog ca. 11 maanden na de opname kunnen 
worden beluisterd. Uitvaartdiensten worden uiteraard alleen vastgelegd en uitgezonden met 
instemming van nabestaanden. Dit is vrijwel altijd het geval.  
Sedert 8 november 2020 beschikken we ook over KerkTV. In de coronatijd maar ook daarna 
is dit als zeer nuttig ervaren, wat blijkt uit de statistieken van kerkdienstgemist. Het aantal 
luisteraars en kijkers blijkt groter dan er ooit kerkgangers in De Ark zijn geweest. Wie dat wil, 
kan via de zondagsbrief de liturgie volgen.                     
 

 
 


